

PRAYERS

VACANCY

The Speaker informed the House that he had been notified that a vacancy had occurred in the representation in the House of Commons, for the Electoral District of Oshawa, in the Province of Ontario, by reason of the resignation of the Honourable J. Edward Broadbent, effective December 31, 1989, and that he had addressed, on January 2, 1990, his warrant to the Chief Electoral Officer for the issue of a new Writ of Election for the Electoral District.

PRIVATE MEMBERS' BUSINESS

Pursuant to Standing Order 30(6), the House proceeded to the consideration of Private Members' Business.

Mrs. Browes, seconded by Mr. Lee, moved,—That in the opinion of this House, the government should consider the advisability of entering into negotiations with the government of Ontario to establish a wilderness reserve or heritage park to protect the environmental uniqueness and importance of the Rouge River Valley system in Scarborough.—(*Private Members' Business M-524*).

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to.

STATEMENTS BY MEMBERS

Pursuant to Standing Order 31, Members made statements.

ORAL QUESTIONS

Pursuant to Standing Order 30(5), the House proceeded to Oral Questions.

DAILY ROUTINE OF BUSINESS

TABLING OF DOCUMENTS

The Speaker laid upon the Table,—Document entitled: "Standing Orders of the House of Commons", dated December 1989. (English and French)—Sessional Paper No. 342-7/1B.

Mr. Wilson (Etobicoke Centre), a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Notice of Ways and Means motion Relating to a Goods and Services Tax. (English and French)—Sessional Paper No. 342-1/347A.

Pursuant to Standing Order 83(2), at the request of Mr. Wilson (Etobicoke Centre), an Order of the Day was designated for the consideration of the Ways and Means motion, notice of which was laid upon the Table earlier this day.

PRIÈRE

VACANCE

Le Président fait savoir à la Chambre qu'il a été informé qu'une vacance est survenue dans la députation à la Chambre des communes, pour la circonscription électorale d'Oshawa, dans la province d'Ontario, par suite de la démission de l'honorable J. Edward Broadbent, le 31 décembre 1989, et qu'il a adressé au directeur général des élections, le 2 janvier 1990, l'ordre officiel d'émettre un nouveau bref d'élection pour cette circonscription électorale.

AFFAIRES ÉMANANT DES DÉPUTÉS

Conformément à l'article 30(6) du Règlement, la Chambre aborde l'étude des affaires émanant des députés.

M^{me} Browes, appuyée par M. Lee, propose,—Que, de l'avis de la Chambre, le gouvernement devrait envisager l'opportunité d'engager des négociations avec le gouvernement de l'Ontario en vue de la constitution d'une réserve naturelle ou d'un parc pour préserver les qualités environnementales uniques importantes du bassin de la vallée de la rivière Rouge, dans Scarborough.—(*Affaires émanant des députés M-524*).

Après débat, cette motion, mise aux voix, est agréée.

DÉCLARATIONS DE DÉPUTÉS

Conformément à l'article 31 du Règlement, des députés font des déclarations.

QUESTIONS ORALES

Conformément à l'article 30(5) du Règlement, la Chambre procède à la période de questions orales.

AFFAIRES COURANTES ORDINAIRES

DÉPÔT DE DOCUMENTS

Le Président dépose sur le Bureau,—Document intitulé: «Règlement de la Chambre des communes», en date de décembre 1989. (Textes français et anglais)—Document parlementaire n° 342-7/1B.

M. Wilson (Etobicoke-Centre), membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau,—Avis de motion des voies et moyens visant à instaurer une taxe sur les produits et services. (Textes français et anglais)—Document parlementaire n° 342-1/347A.

Conformément à l'article 83(2) du Règlement, à la demande de M. Wilson (Etobicoke-Centre), un ordre du jour est désigné pour l'étude de la motion des voies et moyens, dont avis a été déposé sur le Bureau, plus tôt aujourd'hui.